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Els pressupostos per a inversions de la 
majoria d’ajuntaments de la comarca 
per a aquest 2011 han patit una dràs-
tica retallada. La reducció dels in-

gressos i les dificultats per endeutar-
se més han acabat posant la despesa 
en obra pública en un més que discret 
pla tot i ser any d’eleccions munici-

pals. La supressió del pla Zapatero, 
que havia permès aguantar la inver-
sió en molts consistoris, ha fet encara 
més evident aquesta situació.

La reducció d’ingressos i la impossibilitat d’endeutar-se deixa en mínims les despeses en obres

Cardedeu i la Garriga redueixen al 
màxim les inversions aquest 2011

Sant Celoni 
torna a començar 
l’any sense tenir 
els números      
de 2011 aprovats

Sant Celoni

EL 9 NOU

Sant Celoni torna a començar 
l’any sense pressupost vigent 
i amb els comptes de l’any 
passat prorrogats. El pressu-
post de 2010 es va aprovar 
a l’abril gràcies a un acord 
entre el govern minoritari 
de CiU i el PSC, a l’oposició. 
Ara, l’alcalde Francesc Deu-
lofeu explica que durant la 
primera quinzena de gener 
espera començar les con-
verses amb l’oposició. “Tot 
dependrà de les contrapro-
postes que hi hagi”. 

Sobre les possibilitats que 
hi hagi un acord com en 
l’exercici anterior, Deulofeu 
diu que CiU acudirà a les 
converses “amb el mateix 
esperit i la mateixa predispo-
sició d’arribar a acords, igual 
que vam fer el 2009 i el 2008, 
però si hi ha propostes que 
augmentin la despesa, serà 
difícil”. El pressupost haurà 
de ser restrictiu i una de les 
eines que es va fer servir en 
el pressupost del 2010 per 
augmentar els ingressos, com 
va ser avançar el cànon de 
l’aigua per part de Sorea, no 
es podrà aplicar el 2011. Per 
aquest concepte l’Ajunta-
ment va sumar 150.000 euros 
a la partida d’ingressos.

Deulofeu admet que les 
inversions es veuran afecta-
des per la reducció d’ingres-
sos, com ho estaran, “en els 
propers exercicis del 2012 i el 
2013” perquè l’Ajuntament 
supera el nivell d’endeuta-
ment que ha fixat el govern 
de l’Estat per poder demanar 
nous préstecs. En canvi, l’al-
calde confia a poder mante-
nir la despesa corrent.

Pel que fa als ingressos, 
l’alcalde espera que en la 
liquidació de 2010 l’Ajun-
tament hagi pogut recaptar 
més diners per l’Impost de 
Construccions d’Obres. “Ens 
situarem al voltant del 10% 
del que es recaptava el 2007”.

Aquest 2011, l’Ajuntament 
continuarà o acabarà algunes 
obres iniciades en exercicis 
anteriors, segons l’alcalde. 
El centre de dia per a la gent 
gran, el nou espai per a la 
ràdio de Can Ramis, el centre 
cívic de la Batllòria o el nou 
pont sobre la Tordera, també 
a la Batllòria, en són algunes.

La Garriga farà servir diners de la 
Generalitat a la Torre del Fanal

La Garriga

L’Ajuntament de la Garriga té concedida 
una subvenció del PUOSC per a la reforma 
de la Torre del Fanal, que s’ha de convertir 
en un espai per a les entitats del poble. La 
normativa fixa que l’Ajuntament haurà 
d’aportar, almenys, 120.000 euros més per 
fer aquesta obra, que s’ha d’executar durant 
aquests primers mesos de l’any. Hi ha altres 

inversions que es faran perquè tenen sub-
vencions. Per exemple, la millora del cla-
vegueram del carrer Vinyals i la carretera 
Nova, que es pagaran amb diners del pla 
Zapatero que, en principi, havien d’anar per 
a la nova seu de la Policia Local i que l’Es-
tat va autoritzar canviar (599.000 euros). 
També es farà la millora de la connexió de 
l’aigua a Can Poi (458.000 euros de l’Agèn-
cia Catalana de l’Aigua i de contribucions 
especials) i la urbanització del darrer tram 
del torrent de Can Queralt (130.000 euros).
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Cardedeu / la Garriga

Ferran Polo

Els ajuntaments de Cardedeu 
i la Garriga reduiran al 
màxim les inversions per 
a aquest any 2011 a causa 
de la complicada conjuntu-
ra econòmica, la reducció 
dels ingressos, la supressió 
dels plans Zapatero i de la 
incapacitat per endeutar-se. 
“No hi ha nous ingressos 
per fer noves inversions”, 
sintetitza l’alcaldessa de la 
Garriga, Neus Bulbena. Aquí, 
l’equip de govern (PSC, 
EiLG i ICV-EUiA) haurà 
d’esperar a tancar els comp-
tes de 2010 per saber si té 
algun excedent econòmic de 
partides no esgotades que 
li permeti afrontar noves 
inversions. Per ara, la partida 
d’inversions marca 0 euros. 
Aquests diners han de servir 
per finançar els projectes 
que ja tenen subvencions 
de la Generalitat o d’altres 
administracions. És el cas de 
la reforma de la Torre del 
Fanal, que té una subvenció 
de 180.000 euros del Pla 
Únic d’Obres i Serveis de 
Catalunya (PUOSC). L’Ajun-
tament, però, n’hi ha de 
posar almenys 120.000 més. 
“Hem d’esperar que es tan-
qui el pressupost de 2010 per 
veure què passa”, assegura 
l’alcaldessa.

A Cardedeu, el govern 
municipal (CiU i ERC) està 
pendent de la possible venda 
d’algunes parcel·les de sòl 
industrial de propietat muni-
cipal. Són conscients, però, 
que la conjuntura econòmica 
farà difícil que es pugui tan-
car alguna operació. Men-
trestant, disposen de poc 
més de 280.000 euros per a 
inversions. És prop d’un 90% 
menys que el 2010, quan les 
inversions rondaven els 2,5 
milions. El pressupost de 
2011 se situa al nivell del de 
2004, tot i que el municipi té, 
ara, uns 3.000 habitants més.

A més, els 280.000 euros 
per a inversions d’enguany 
corresponen a diners pres-
supostats per a l’any passat 
per a obres que no s’han 
executat i que, bàsicament, 
serviran per fer millores en 
jocs infantils, a l’arbrat o 
altres petites actuacions a la 
via pública. Tot són actuaci-

Les Franqueses obre el tercer 
any sense pressupost vigent
F.P.

Les Franqueses enceta aquest 2011 el tercer 
any sense pressupost aprovat. L’actual govern 
(PSC i la regidora no adscrita Teresa Buigues) 
no ha pogut aprovar ni el pressupost de 2009 
ni el de 2010. Es treballa amb el pressupost 
prorrogat de 2008. Això impedeix al govern 
aprovar noves partides per a inversions. Tam-
bé comporta limitacions financeres.

L’alcalde Esteve Ribalta (PSC) admet que 
no intentaran portar un nou pressupost al 
ple. “No hi ha cap possibilitat que l’oposició 
ens l’aprovi ni fent-lo ells”, afirma. El govern 
continua en clara minoria i força allunyat de 
l’oposició que ara formen CiU, ERC-EV i qua-

tre regidors no adscrits, dues de procedents 
del PSC, un de CiU i un del PP. Amb tota 
probabilitat, caldrà esperar al nou govern que 
sorgeixi de les eleccions municipals del 22 de 
maig perquè els comptes arribin al ple muni-
cipal amb garanties de tirar endavant.

Amb tot, l’alcalde Ribalta assegura que no 
han exhaurit la capacitat d’inversió. “Encara 
tenim bastant marge de maniobra”, diu. Hi 
ajuda, assegura, el fet que el capítol de la des-
pesa per a personal només representa el 24% 
del total. “En els ajuntaments del voltant és 
molt més alt”, afirma. També ajuda disposar de 
la llei de barris a Bellavista, que aquests pro-
pers sis mesos se centrarà en accions socials.

ons de manteniment però no 
d’obra nova. L’Ajuntament, 
però, vol treballar aquest 
2011 per avançar la redacció 
del projecte executiu del 
nou pavelló que es farà al 
costat de l’escola Pla Marcell 

i poder iniciar les obres l’any 
2012. Caldrà un préstec d’un 
milió d’euros que s’espera 
aconseguir aquest any per 
poder pagar ja el projecte. 

Amb tot, Cardedeu veurà 
avançar aquests mesos la 

construcció d’alguns equipa-
ments que finança la Gene-
ralitat, com els edificis de 
les escoles Pla Marcell i Can 
Manent, el viver d’empreses 
o la rotonda de l’entrada per 
la carretera de Granollers.


